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Životní prostředí z perspektivy společenských věd
Konferenci nazvanou Naše společná přítomnost: globální výzvy pro kulturní a sociální ekologii pořádala 2. března
katedra kulturologie FF UK. Celodenní setkání se věnovalo problematice vztahu člověka a životního prostředí a
společenskovědní reflexi environmentálních problémů. Na přípravy konference jsme se zeptali její spoluorganizátorky
Mgr. Zdenky Sokolíčkové, PhD.

Co bylo hlavním popudem k realizaci takto zaměřené konference?
Konference vznikla z iniciativy mé jako čerstvé absolventky doktorského studia a mého kolegy doktoranda Jana Vávry.
Oba se věnujeme oboru kulturní ekologie. Třetím spoluorganizátorem byl dr. Miloslav Lapka. Měli jsme pocit, že právě
kulturologie může nabídnout celostní pohled na problémy spojené s životním prostředím. Nechtěli jsme však nabízet
tradiční pohled, ale pohled z perspektivy společenských věd. Zaměřit jsme se chtěli na aktuální témata, a proto jsme se
soustředili na spojení globálních problémů ve sféře ekonomické, politické či sociální. Na katedře kulturologie se koná
konference proto, že chceme vztáhnout věci, které jsou často pojednávány jednostranně, k nějakému komplexnějšímu
pohledu.
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Jak vznikal program konference?
Základní dramaturgickou představu jsme měli ještě předtím, než jsme dostali
abstrakty. Když se nám ale příspěvky sešly, vykrystalizovala trochu jiná podoba
programu, než jsme původně zamýšleli. Příspěvky se totiž nakumulovaly kolem
jakýchsi jader, která vytvořila tři bloky konference. První jsme nazvali filozofický,
v němž asi nejvýraznějším řečníkem je Josef Šmajs, ekonomický blok tvoří tři
příspěvky a v závěru jsme shromáždili případové studie, které řeší konkrétní
otázky.
Koho najdeme mezi přednášejícími?
Složení přednášejících je opravdu pestré.

Tvoří ho zástupci společenských věd i z oboru ekologie, kteří působí v Praze, Olomouci a Brně, dále se nám podařilo
získat přednášejícího z Centra pro otázky životního prostředí. Bohužel kunshistorik Jiří Zemánek se nakonec omluvil.
Budou příspěvky zveřejněny také ve sborníku?
Připravovat budeme jedno či dvě čísla univerzitního časopisu Acta Universitatis Carolinae. Všechny příspěvky projdou
standardním recenzním řízením, v časopise zveřejníme i texty přispěvatelů, kteří se konference nemohli zúčastnit.

„Jsem potěšen, že katedra kulturologie zorganizovala tematicky sevřenou konferenci,
kterou tak hojně navštívili jak zástupci naší fakulty, tak další zájemci. V programu se

podařilo dobře skloubit obory, které zde pěstujeme, s tím, co se děje okolo nás,“ zdůraznil
v úvodu konference proděkan pro vědu a výzkum FF UK prof. PhDr. Ivan Šedivý, CSc.

(Lucie Kettnerová)


